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Vinovate de apariția
unei boli

devastatoare. Despre
ce este vorba?

O echipă de cercetători de la UCF
College of Medicine a descoperit o legătură
între artrita reumatoidă şi subspecia
”paratuberculosis” a Mycobacterium avium,
cunoscută sub numele de MAP. MAP s-a găsit
în jumătate din vacile din Statele Unite şi
poate fi transmisă la oameni prin consumarea
laptelui infectat şi a cărnii, scrie Science
Daily.Cercetătorii au găsit o legătură între
boala lui Crohn şi MAP. Boala Crohn este o
boală inflamatorie a sistemului digestiv care
împarte aceeaşi predispoziţie genetică cu
artrita reumatoidă. „Aici avem două boli
inflamatorii, una afectează intestinul, iar a
doua articulaţiile, iar ambele au acelaşi defect
genetic şi pot fi tratate cu acelaşi medicament.
Au un factor comun care le declanşează?
Aceasta a fost întrebarea pe care am pus-o”,
a precizat Saleh Naser, cercetător în cadrul

studiului. Proiectul a inclus 100 de pacienţi ai
doctorei Shazia Bég de la UCF. 78% dintre
pacienţii cu artrită reumatoidă aveau o mutaţie
a genei PTPN2/22, aceeaşi mutaţie genetică
găsită în pacienţii cu boala Crohn, iar 40%
dintre aceştia aveau şi bacteria MAP.
„Credem că indivizii născuţi cu mutaţia
genetică şi care sunt expuşi la MAP prin
consumul laptelui contaminat sau a cărnii de
la vitele infectate au un risc mai mare de a
dezvolta artrita reumatoidă”, a precizat Naser.

Laptele și carnea de vită Probleme sistemului pe tapet. Pentru a câta oară?!

Federația Sindicatelor Libere
din învățământ (FSLI) a
anunțat că dă un ultimatum

Guvernului în ceea ce privește găsirea
soluțiilor pentru problemele din sistem,
iar în caz contrar va avea loc o grevă
generală. Drintre acestea,
reprezentanții federației au punctat mai
ales rezolvarea problemei cu paza în
școli. Mai mult, ei susțin că există
profesori care nu și-au primit salariile,
dar și că modificările Codului Fiscal
afectează grav angajații din
învățământ. „Colegiul Național al
Federației Sindicatelor Libere din
Învățământ a hotărât să dea ultimatum
Guvernului României. Vom înainta
acestui Guvern o listă cu toate
problemele din sistem. Concret, sunt
școli în momentul de față unde nu se

primesc salarii“, a declarat
președintele FSLI, Simion Hăncescu,
în cadrul unei conferințe de presă.
Liderul FSLI a vorbit și despre faptul că
foarte multe școli nu au pază, din lipsă
de fonduri, iar elevii nu sunt în
siguranță: „Școlile nu au paznici. La
fiecare instituție din administrație sunt
paznici, dar la școli nu“, a punctat
Hăncescu. 

O altă problemă gravă abordată
este cea a profesoriloor cu boli psihice
care predau. „Avem situații cu profesori
diagnosticați cu schizofrenie, o boală
farte gravă, dar care au venit cu hârtii
cum că pot predă cât sunt sub
tratament. Și știm cu toții cât de
complicată este această boală și cum
se poate transforma cel care suferă de
schizofrenie“, a adăugat acesta. În

cadrul întâlnirii liderilor de sindicat din
Educație nu au lipsit discuțiile legate
de  modificările Codului Fisal de la
sfârșitul anului trecut: „O situație
absolut revoltătoare este legată de
prevederile Codului Fiscal. Avem mii
de oameni care lucrează fie pe zero
lei, fie trebuie să vină cu bani de
acasă. Pentru că, așa cum prevede
Codul Fiscal, trebuie plătite dările către
stat, raportându-se la salariul minim pe
economie. Adică, din 1.900 de lei,
taxele sunt de peste 600 de lei, dar
avem îngrijitoare cu salarii mult mai
mici, iar ele trebuie să vină cu bani de
acasă“, a explicat el. Reprezentanții
FSLI au avertizat că, în cazul în care
Executivul nu găsește în termen util
soluții pentru problemele semnalate,
va avea loc o grevă generală.  

Sindicatele din Educație 
amenință cu greva generală

LIBER LA DEPĂȘIRILE PE LINIE CONTINUĂ:
Șoferii nu vor mai fi sancționați

Peste 100 de
constănțeni vor să

devină polițiști locali
Primăria Municipiului Constanţa

organizează concurs la sediul din bd. Tomis
nr. 51 pentru ocuparea unor funcţii publice
de execuție vacante în cadrul Direcției
generală Poliţia Locală. În total, sunt
aproape 100 de posturi scoase la concurs.
Se caută polițiști locali la Serviciul Ordine
Publică, Serviciul Ordine Publică, Serviciul
Ordine Publică și Compartimentul Siguranță
Publică. Concursul se va desfăşura în
perioada 12 - 16 februarie la sediul Primăriei
Municipiului Constanţa. În data de 12
februarie, la ora 10.00, se va desfășura
proba sportivă, eliminatorie. În data de 14
februarie este programată proba scrisă, de la
ora 10.00, iar în data de 16 februarie, de la
ora 14.00, vor avea loc interviurile. Dosarele
de înscriere s-au depus până la 1 februarie,
la sediul Primăriei Municipiului Constanţa.
Pentru cele aproape 100 de posturi s-au
înscris 130 de candidați.

A fost depus proiect de lege!

Depăşirea pe linie continuă,
cauza celor mai grave accidente de
pe şoselele din România, ar putea să
nu mai fie sancţionată de Codul
Rutier. Este dorinţa unui parlamentar
PSD, care a şi depus un
proiect de lege în acest
sens. Deşi manevra ar urma
să fie permisă numai în
anumite condiţii,
propunerea este contestată
atât de şoferi, cât şi de
specialişti. Valea Oltului,
unul dintre cele mai
periculoase drumuri din
România. Orice depăşire
peste linia continua poate
duce la producerea unei
tragedii. Însă tocmai o astfel
de manevră ar urma să fie
legală, dacă propunerea
deputatului PSD Mihai
Weber ar fi acceptată de
colegii lui din Parlament.
„Se poate încălca marcajul
continuu, simplu sau dublu,
care desparte sensurile de mers,
pentru depăşirea obstacolelor de orice
natură, oprite, staţionate sau care se
deplasează cu viteză foarte mică“, se

arată în proiectul de lege propus de
deputat. E drept, în proiect sunt
precizate şi anumite condiţii. Drumul
să aibă o lăţime de cel puţin 7 metri,
iar vizibilitatea să fie mai mare de 20

de metri. Aberant, spun şoferii.
În prezent, depăşirea

neregulementară este sancţionată cu
suspendarea carnetului de conducere

pentru 30 de zile şi 9 puncte
deamendă. Anul trecut, din cauza
depăşirilor neregulamentare, în
România s-au produs 317 accidente.
101 oameni şi-au pierdut viaţa, iar 367

au fost grav răniţi. Contactat de
reporterii Observator de la Antena 1,
deputatul Mihai Weber a refuzat să-şi
expună punctul de vedere.


